

BIRKHAUSER

**GUTE
GESTALTUNG
GOOD
DESIGN
10**

Messestand Bundesarchitektenkammer Expo Real 2008



Aufgabe / Briefing: Die Bundesarchitektenkammer wünschte sich für ihren Messeauftritt auf der Expo Real 2008 einen Messestand, der das Thema Nachhaltigkeit konsequent umsetzt. **Umsetzung:** Die Elemente des Messestandes stammen mehrheitlich aus dem „Wegwerf-Lager“ eines Messebauers mit ausgemusterten Resten unterschiedlicher Messestände. Die einzelnen Teile wurden in einer Art 3D-Puzzle kombiniert. Der collagenartige Charakter des Messestandes sollte sichtbar bleiben, um den Recycling-Gedanken deutlich wahrnehmbar zu präsentieren.

Thema / Subject **Messestand** • Auftraggeber / Client **Bundesarchitektenkammer e. V.**
 Agentur / Agency **Ippolito Fleitz Group – Identity Architects & Bruce B. GmbH**



Assignment / Briefing: The German Federal Chamber of Architects asked us to design an exhibition stand for the Expo Real 2008 that consistently embodied the concept of sustainability. **Implementation:** A large number of the elements making up the stand originate from an exhibition builder's "reject warehouse," and are basically offcuts from different exhibition stands. The individual parts were combined into a kind of 3D puzzle. The stand's collage-like character remains deliberately visible in order to present the concept of recycling as a tangible presence.